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The Russian Revolution of 1917, which in reality consisted of several
uprisings, forms the caesura between the »long« 19th and the »short«
20th century and ushered in the so-called »Age of Extremes« (Eric
Hobsbawm). Many who had believed in the success of the revolution
were bitterly disappointed by the actual developments. Once again, a
revolution had not been able to achieve what many had expected, even
longed for. The revolutionary uprising of February 1917 ended with its
corruption in October of the same year. On the basis of an analytical
comparative model, Frank Jacob addresses the question of the process
of this corruption and shows whether it was due to an inevitable
development of events or rather to the will to power of a few.
Die Russische Revolution von 1917, die in Wirklichkeit aus mehreren
Erhebungen bestand, bildet die Zäsur zwischen »langem« 19. und »
kurzem« 20. Jahrhundert und leitete das sogenannte »Zeitalter der
Extreme« (Eric Hobsbawm) ein. Viele, die an den Erfolg der Revolution
geglaubt hatten, wurden von den tatsächlichen Entwicklungen bitter
enttäuscht. Wieder einmal war eine Revolution nicht dazu in der Lage
gewesen, das zu erreichen, was von vielen erwartet, ja herbeigesehnt
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wurde. Die revolutionäre Erhebung des Februar 1917 endete mit ihrer
Korrumpierung im Oktober desselben Jahres. Frank Jacob widmet sich
auf Basis eines analytischen Vergleichsmodells der Frage nach dem
Prozess dieser Korrumpierung und zeigt, ob diese einer zwangsläufigen
Entwicklung der Ereignisse oder vielmehr dem Machtwillen einiger
weniger geschuldet war.


